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GOLEMO ZANIMANJE ZA STRU NO USAVRŠAVANJE 

U Opatiji su od 9. do 11. lipnja 2006. 
održani Dani ovlaštenih inženjera 
gra evinarstva koje je organizirao 
Odbor Razreda inženjera gra evi-
narstva Hrvatske komore arhitekata 
i inženjera u graditeljstvu. Skup je, 
kako je bilo najavljeno, zamišljen 
kao godišnje okupljanje ovlaštenih 
inženjera gra evinarstva, a osim odr-
žavanja 9. redovite sjednice (skupšti-
ne) Razreda inženjera gra evinarst-
va, bili su predvi eni seminari i 
okrugli stolovi stru nog usavršava-
nja, rasprave o temama zanimljivim 
za ovlaštene inženjere, njihov rad i 
poslovanje te predstavljanja nekoli-
ko strateških projekata koji se usko-
ro namjeravaju izvoditi u Republici 
Hrvatskoj. ini se ipak da su lano-
vima Komore najzanimljiviji bili 
upravo programi stru nog usavrša-
vanja koji se boduju jer je umjesto 
o ekivanih 300 do 400 sudionika na 
skupu bilo više od 900, a još ih je 
300 bilo odbijeno jer ih se nije ima-
lo gdje smjestiti i jer su dvorane za 
predavanje jednostavno premale za 
toliko sudionika. 

Tako zanimanje za neki stru ni skup 
gra evinskih inženjera nije dosad 
zabilježeno, a ak je nadmašilo i do-
sadašnje Sabore hrvatskih graditelja 
koji su ina e vrlo dobro posje eni. 
Interes je o ito potaknut programi-
ma stru nog usavršavanja, posebno 
skupljanjem bodova, što je posljedi-
ca pomalo neopravdanog straha ov-
laštenih inženjera da u predvi enom 
obrazovnom razdoblju od pet godina 
ne e uspjeti skupiti propisani broj 
bodova. Prevelik je broj prijava or-
ganizatorima stvorio velike proble-
me, posebno stoga što je ve  zapo-
ela turisti ka sezona pa je smještaj 

za nove sudionike u Opatiji i njezi-
noj okolici bilo vrlo teško prona i.
No u cijelosti je ostvarena još jedna 
namjera organizatora, koji skup na-
mjerava organizirati svake godine, 

da predavanja i rasprave budu prili-
ka za me usobno upoznavanje, raz-
mjenu mišljenja i zajedni ko druženje. 

O reprezentativnosti ovoga skupa 
svjedo i i po asni odbor u kojem su 
bili ministri, državni tajnici, župani, 

po asni lanovi Razreda, direktori 
velikih javnih poduze a, direktori 
velikih izvo a kih i projektantskih 
tvrtki, predsjednici graditeljskih ud-
ruga i dekani gra evinskih fakulteta.  

Skup je održan u hotelu Ambasador

Vijesti iz Komore

Prepuna dvorana na plenarnoj sjednici 

Gosti iz inozemstva pozorno su pratili izlaganja 
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u Opatiji, a sudionici su osim u tome 
hotelu bili smješteni i u drugim opa-
tijskim hotelima. Za sudjelovanje na 
seminarima i okruglim stolovima 
bila je predvi ena i kotizacija, koja 
je za lanove Komore iznosila 500 
kuna, a za sve ostale 1000 kuna. U 
kotizaciju su bila uklju ena tri semi-
nara ili okrugla stola po izboru, bu-
du i da su se mnogi odvijali istodob-
no. Bila je ostavljena i mogu nost 
studentima gra evinarstva da bes-
platno sudjeluju u radu bilo kojeg 
skupa, ali uz obveznu prethodnu 
najavu, no nije poznato je li takva 
prilika u op oj gužvi uop e iskoriš-
tena. Naime sudjelovanje na odre e-
nom seminaru ili raspravi bilo je og-
rani eno veli inom dvorana u koji-
ma su se održavali. 

Dani ovlaštenih inženjera gra evi-
narstva otvoreni su 9. lipnja plenar-
nom sjednicom u prepunoj kongres-
noj dvorani hotela Ambasador. Sku-
pu se pozdravnim govorom obratio 
predsjednik Razreda Zvonimir Sever, 
dipl. ing. gra ., a njegov govor pre-
nosimo u cijelosti u nastavku ovog 
teksta. Skup su potom pozdravili 
bojni gosti, me u kojim su bili pred-
stavnici srodnih komora iz Ma ars-
ke, Slova ke te Srbije i Crne Gore, 
župan Zlatko Komadina, dipl. ing. i 
gradona elnik Opatije dr. Amir Muzur. 

U nastavku su prikazani neki veliki i 
važni razvojni projekti. Tako je Alek-
sej Dušek, dipl. ing. gra ., iz IGH u 
Zagrebu predstavio projekt nove že-
ljezni ke pruge izme u Rijeke i Za-
greba, Željko Pavlin, dipl. ing. gra .,
iz Elektroprojekta u Zagrebu pred-
stavio je višenamjensko rješenje ure-
enja i iskorištavanja Save na podru -

ju grada Zagreba, a Ratimir Šarar, 
dipl. ing. gra ., iz Rijekaprojekta,
problematiku prometnoga vorišta 
Rijeka. 

U poslijepodnevnom su terminu za-
po eli programi stru nog usavršava-
nja. Voditelj seminara i okruglog 
stola o novome tehni kom zakono-
davstvu za projektante i nadzorne 

inženjere bila je mr. sc. Mihaela Za-
molo koja je i održala dva predava-
nja: Novo tehni ko zakonodavstvo 
RH i Tehni ki propisi za betonske 
konstrukcije. Nakon stanke nastavilo 
se s okruglim stolom o iskustvima u 
primjeni tehni kih propisa za beton-
ske konstrukcije, a predava i su bili 
Lino Fu i , dipl. ing. gra ., mr. sc. 
Mihaela Zamolo, prof. dr. sc. Zori-
slav Sori , prof. dr. sc. Jovo Besla  i 
prof. dr. sc. Antun Szavits-Nossan. 
Seminar i rasprava bili su u kongres-
noj dvorani hotela Ambasador i do-
nosili su 4 boda. 
Istodobno su u dvorani Orhideja ob-
ližnjega hotela 4 opatijska cvijeta
održana predavanja pod nazivom: 
Okvirna direktiva o vodama EU. Vo-
ditelj je bio prof. dr. sc. Josip Rup i ,
a predavanja su nosila 5 bodova. 
Mojca Lukši , dipl. ing. gra ., govo-
rila je o primjeni direktive u Hrvats-
koj, a o zaštiti voda i uskla ivanju s 
direktivom EU Gordana osi -Flaj-
sig, dipl. ing. gra . Potom je o isko-
rištavanju voda i vodnoj politici u 
EU govorio prof. dr. sc. Dragutin 
Gereš, a o zaštiti od štetnog djelova-
nja voda u Hrvatskoj dr. sc. Danko 
Biondi  te o planu upravljanja voda-
ma u skladu s direktivom EU doc. 
dr. sc. Mladen Petri ec.
Predavanja o geotehni kim gra evi-
nama, zapravo o projektiranju i iz-
vo enju zaštite dubokih gra evinskih 
jama vodio je prof. dr. sc. Davorin 
Kova i , a održana su tako er u ho-
telu 4 opatijska cvijeta u dvorani 
Mimoza i nosila su 4 boda. Na teh-
ni ke se kriterije u izboru zaštite 
gra evne jame osvrnuo mr. sc. Ivan 
Muhovec, a o istražnim radovima za 
duboke gra evne jame govorio je 
prof. dr. sc. Predrag Kvasni ka. Po-
tom je o primjeni torkretiranja u 
gra evnim jamama govorio Damir 

orko, dipl. ing. gra ., a o zaštiti 
jama u stijensko-laporastoj sredini 
Miro agalj, dipl. ing. gra .
Nave er je u prepunoj Kristalnoj 
dvorani hotela Kvarner održana 
zajedni ka ve era, a sudionici su se 

imali priliku opustiti uz prigodnu 
glazbu i ples. 
Sutradan je program nastavljen ras-
pravom o uvo enju eurokoda za po-
tres (EC8) u našu tehni ku praksu, a 
ta je predavanja  s okruglim stolom 
(vrijedila su 4 boda) vodio prof. dr. 
sc. Ivo Podhorsky u dvorani Orhide-
ja hotela 4 opatijska cvijeta. Voditelj 
je održao i uvodno predavanje, a o 
usporedbi europskih i naših pravilni-
ka, propisima o gra enju u potres-
nim podru jima, seizmi koj analizi 
prema hrvatskim normama i EC8, te 
o utjecaju njegove primjene na pro-
jektiranje mostova, govorili su prof. 
dr. sc. Mehmed auševi , prof. dr. 
sc. Ivan Tomi i , prof. dr. sc. Vla-
dimir Sigmund i dr. sc. Ana Mandi .

Istodobno su u jednom dijelu kon-
gresne dvorane hotela Ambasador
održani predavanje i okrugli stol o 
nosivim eli nim konstrukcijama, 
koje je vodio Boris Vranješ, dipl. 
ing. gra ., a nosila su 4 boda. O dje-
lovanju snijega na nosive eli ne
konstrukcije govorio je dr. sc. Fra-
njo Tur i , a o djelovanju vjetra 
Boris Vranješ, koji je ujedno govo-
rio i o vijcima i sidrima. Na kraju je 
o plasti nosti i nekriti nosti govorio 
mr. sc. Eduard Hemerich. 

U drugoj su dvorani istog hotela (Ka-
melija/Magnolija) održavani preda-
vanja i rasprave o mostovima, što je 
tako er sudionicima donosilo 4 boda. 
Voditelj je bio prof. dr. sc. Jure Ra-
di  koji je dao pregled suvremenih 
dometa u mostogradnji. Potom je o 
razvitku lu nih mostova govorila 
Gordana Hrelja, dipl. ing. gra ., o 
novim doprinosima u gradnji Željko 
Žderi , dipl. ing. gra ., a o sustavu 
gospodarenja mostovima Alex Kindij, 
dipl. ing. gra .

U drugome dijelu kongresne dvora-
ne hotela Ambasador održano je pre-
davanje s okruglim stolom o Zakonu 
o vodama i njegovu utjecaju na pro-
jektiranje koje je sudionicima dono-
silo 4 boda. Voditelj je bio Željo 
Pavlin, dipl. ing. gra . Predavanje o 
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izmjenama Zakona o vodama i finan-
ciranju vodnog gospodarstva te prom-
jenama i utjecajima na projektiranje 
i praksu govorio je mr. sc. Danko 
Holjevi , a potom je održana rasprava. 

Uslijedila je 9. redovita sjednica Raz-
reda inženjera gra evinarstva, o kojoj 
u nastavku imamo poseban izvještaj. 

Tijekom poslijepodneva održana su 
predavanja iz podru ja betona i be-
tonskih konstrukcija. U kongresnoj 
dvorani hotela Ambasador održana 
su predavanja o armiranobetonskim 
konstrukcijama u visokogradnji, ko-
ja su nosila 4 boda, a voditelj je bio 
prof. emer. dr. sc. Veselin Simovi .
O projektiranju prednapetih armira-
nobetonskih plo a govorili su Pred-
rag Prese ki, dipl. ing. gra . i Miljen-
ko Kova , dipl. ing. gra ., a o kons-
trukciji zgrade Muzeja suvremene 
umjetnosti u Zagrebu i prednapinja-
nju monolitnih armiranobetonskih 
konstrukcija Velimir Kazi , dipl. ing. 
gra . Potom su slijedila predavanja 
o montažnom gra enju EPS betonom 
prof. dr. sc. Velimira Ukrainczyka i 
o betonima visokih vrsto a i upo-
rabnih svojstava koje su održali prof. 
dr. sc. Dubravka Bjegovi  i doc. dr. 
sc. Marijan Skazli .

Istodobno su u dvorani Orhideja ho-
tela 4 opatijska cvijeta održana pre-
davanja o nosivim eli nim konstruk-
cijama koja su nosila 5 bodova, a 
voditelj je bio Boris Vranješ, dipl. 
ing. gra . O tehni kim propisima za 
projektiranje eli nih konstrukcija i 
odgovaraju im eurokodovima govo-
rio je dr. sc. Franjo Tur i , a o pog-
reškama u projektiranju Boris Vra-
nješ. Slijedila su predavanja o našim 
dostignu ima u projektiranju eli nih 
konstrukcija u visokogradnji, a o e-
li nim halama velikih raspona, oja-
anju i sanaciji teških konstrukcija, 
eli nim antenskim tornjevima i stu-

povima te razvoju spregnutih kon-
strukcija u visokogradnji tijekom 
posljednjih 5 desetlje a govorili su 
Boris Vranješ, dipl. ing. gra ., Zvo-
nimir Vlahovi , dipl. ing. gra . i Ivi-

ca Šaban, dipl. ing. gra . Na kraju je 
o eli nim mostovima i sanaciji Du-
brova kog mosta govorila Gordana 
Hrelja, dipl. ing. gra .

Sutradan, 9. lipnja, posljednjeg dana 
ovoga zanimljivoga stru nog skupa 
održan je u kongresnoj dvorani hotela 
Ambasador okrugli stol o Komori i 
obrazovnim institucijama gra evi-
narstva u Hrvatskoj, a vezano uz 
provedbu Bolonjskog procesa u 
obrazovanju. Voditelj je bio prof. dr. 
sc. Antun Szavits-Nossan, a šteta je 
što toj zamljivoj raspravi nije bio 
nazo an ve i broj sudionika Dana 
ovlaštenih inženjera gra evinarstva.
Tome je vjerojatno pridonijela inje-
nica da je rasprava održana posljed-
njeg dana kada su ve  mnogi sudio-
nici bili otišli, a vjerojatno i to što 
nazo nost u raspravi nije donosila 
bodove. 

Prof. Szavits-Nossan predstavio je 
novi studij na Gra evinskom fakul-
tetu u Zagrebu, a programe svojih 
fakulteta predstavili su prof. dr. sc. 
Nevenka Ožani  iz Rijeke, prof. dr. 
sc. Pavao Marovi  i prof. dr. sc. 
Željana Nikoli  iz Splita te doc. dr. 
sc. Sonja Zlatovi  s Tehni kog vele-
u ilišta u Zagrebu. Potom je svoja 
zanimljiva promišljanja o osiguranju 
kvalitete u obrazovanju gra evin-
skih inženjera u Hrvatskoj, koja je 
oblikovao u obliku pitanja, predsta-
vio prof. dr. sc. Vladimir Sigmund 
dekan Gra evinskog fakulteta u Osi-
jeku. Slijedio je prikaz prvih poka-
zatelja provo enja novoga preddip-
lomskoga sveu ilišnog studija gra-

evinarstva u Zagrebu prof. dr. sc. 
Josipa Maruši a, a potom je zanim-
ljiv prikaz akreditacije programa od 
strane profesionalnih institucija u 
Velikoj Britaniji, koje je napisao 
prof. dr. sc. Nenad Bi ani , pro itala 
prof. dr. sc. Vlasta Szavits-Nossan. 

Uslijedila je živa rasprava u koju su 
se uklju ili brojni sudionici. 

B. Nadilo 

UVODNI GOVOR PREDSJEDNIKA 
RAZREDA INŽENJERA 
GRA EVINARSTVA 

Dani ovlaštenih inženjera gra evi-
narstva u takvom se obliku organi-
ziraju prvi put s namjerom da se 
ubudu e organiziraju svake godine. 
Namjera nam je da jednom na godi-
nu organiziramo okupljanje ovlašte-
nih inženjera gra evinarstva, neku 
vrstu konvencije. Takav je skup pri-
lika da se okupimo, razmijenimo 
mišljenja, raspravimo teme od zajed-
ni kog interesa, odradimo i neke for-
malne obveze te da nešto nau imo, 
tj, da takav skup iskoristimo i za 
stru no usavršavanje. Kona no možda 
je i najvažnije da se družimo. 
Mislim da su ovlašteni inženjeri gra-

evinarstva zaslužili da imaju ova-
kav skup. S približno 3700 upisanih 
lanova i gotovo 3500 trenuta no 

aktivnih, Razred inženjera gra evi-
narstva najve i je razred u Komori. 
On ini 40 posto ukupnoga lanstva 
Komore. To je golem intelektualni i 
stru ni potencijal. O kakvom se 
potencijalu radi najbolje svjedo e
naša djela. Dovoljno je samo pogle-
dati kakve su veli anstvene gra evi-
ne izgra ene u posljednjih 10 godi-
na, a koje su toliko promijenile sliku 
Hrvatske. Spomenimo samo naše 
autoceste i mostove. U svemu tome 
klju nu su ili vrlo zna ajnu ulogu 
imali ovlašteni inženjeri gra evinarstva. 
Hrvatska Komora arhitekata i inže-
njera u graditeljstvu ove godine slavi 
osmi ro endan. No taj se ro endan 
odnosi na njezino sadašnje postoja-
nje jer, a to govorim za one koji to 
nisu znali, Komora je u Hrvatskoj 
prvi put osnovana 1938. i radila je 
sve do 1945. kada je ukinuta, a po-
novno je osnovana 1998. 
Za Komoru valja re i da je strogo 
stru na institucija koja je odvojena 
od bilo kakve dnevne politike. Osno-
vana je i usmjerena isklju ivo radi 
unapre ivanja i zaštite interesa ov-
laštenih inženjera i struke te interesa 
šire društvene zajednice i tre ih oso-
ba. Toga se na ela strogo pridržavamo. 
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Ipak to što smo odvojeni od dnevne 
politike ne zna i da s nadležnim mi-
nistarstvima ne sura ujemo u pita-
njima koja su vezana uz kreiranje 
tehni kih propisa i zakona koji su od 
interesa za struku i širu društvenu 
zajednicu, kao što su to Zakon o 
gradnji, Zakon o prostornom plani-
ranju itd. 

Kad se govori o zaštiti op ih društve-
nih interesa to zna i da ovlašteni 
inženjer svojim potpisom i pe atom 
jam i da je neka gra evina projekti-
rana i izgra ena u skladu s pravilima 
struke prema važe im tehni kim pro-
pisima i u skladu sa zakonom.  

U sljede em se razdoblju planira 
reorganizacija Komore. Današnji bi 
razredi trebali postati zasebne strukov-
ne komore koje bi trebale preuzeti 
ve inu današnjih komorskih ovlašte-
nja. Takve bi se strukovne komore 
udružile u jednu krovnu koja bi ima-
la vrlo sužene ovlasti. 

U tom bi slu aju naš Razred postao 
Komora ovlaštenih gra evinskih in-
ženjera. Naša je želja da takva gra e-
vinska komora svojim intelektual-
nim i stru nim potencijalom postane 
središtem okupljanja gra evinskih 
inženjera u stru nom, ali i u poslov-
nom pogledu. Pritom želim istaknuti 
da e se otvaranjem hrvatskog tržiš-
ta i ulaskom u Europsku uniju znat-
no zaoštriti uvjeti poslovanja naših 
projektantskih i ostalih gra evinskih 
tvrtki. To e vrlo brzo dovesti do po-
trebe udruživanja u poslovne udruge, 
a tu bi naša Komora mogla odigrati 
zna ajnu ulogu.

S obzirom na stru no usavršavanje, 
Razred e od listopada ove godine 
po eti s ciklusom seminara i stru -
nih skupova. Upravo se radi plan za 
razdoblje od listopada 2006. do lis-
topada 2007. Dakako, to nipošto ne 
zna i da se naši lanovi ne mogu 
usavršavati i u drugim institucijama 
koje za to imaju licenciju nadležnoga 
ministarstva. Smatramo da je dobro 
da ima više institucija (fakulteta i 
stru nih udruga) koje nude progra-

me stru nog usavršavanja, jer tako 
svatko može izabrati ono što mu u 
stru nom usavršavanju najviše od-
govara.  

Na kraju želim re i da smo pri plani-
ranju ovoga skupa u procjeni sudio-
nika pogriješili više od 100 posto. 
Planirali smo otprilike 400-450 u es-
nika, a do posljednjeg roka prijavilo 
se više od 900 naših kolega, a potom 
još gotovo 300 koje smo nažalost 
morali odbiti. Naime nije više bilo 
slobodnih mjesta u predavaonicama 
u kojima se održavaju seminari i 
okrugli stolovi. 

Ispri avam se stoga svima onima 
koje smo morali odbiti. Za sljede u
godinu pobrinut emo se osigurati 
odgovaraju i prostor za više sudio-
nika, kako bismo izbjegli probleme 
koje smo imali ove godine. 

REDOVITA SJEDNICA RAZREDA 
INŽENJERA GRA EVINARSTVA 

Redovita 9. sjednica razreda inženjera 
gra evinarstva Hrvatske komore ar-
hitekata i inženjera u graditeljstvu 
održana je 10. lipnja 2006. u hotelu 
Ambasador u Opatiji, a nazo no je 
bilo otprilike 150 lanova. 

Sjednicu je vodio predsjednik Zvo-
nimir Sever, dipl. ing. gra ., a na 
po etku su verificirani svi rezultati 
glasovanja na 8. sjednici Razreda 
koja je krajem 2005. održana dopis-
nim putem. Potom je predsjednik 
podnio izvještaj o radu Odbora Raz-
reda od travnja 2005. do lipnja 2006. 
U izvještaju su opisani problemi ko-
ji su se u proteklom razdoblju poja-
vili, sve aktivnosti i plan rada za slje-
de u godinu. Sastavni dio izvještaja 
su bili i izvještaji posebnih odbora i 
stegovnih tijela. 

U izvještaju o radu posebno je istak-
nut angažman Odbora na provedbi 
cjeloživotnoga stru nog obrazovanja 
i obnovi licencije. Izra en je pravil-
nik o stru nom upotpunjavanju i usa-
vršavanju znanja osoba koje obavlja-
ju poslove graditeljstva, a 8. velja e
2006. Ministarstvo zaštite okoliša, 

prostornog ure enja i graditeljstva 
dalo je suglasnost na petogodišnji 
program stru nog usavršavanja arhi-
tekata i ovlaštenih inženjera koje mu 
je Komora predložila krajem 2005. 
Razred inženjera gra evinarstva do-
bio je pravo da organizira stru ne 
skupove za gra evinske inženjere i 
organizira vo enje evidencije o stru -
nom usavršavanju svojih lanova. 
Odbor za stru no usavršavanje mora 
stoga do srpnja 2006. izraditi deta-
ljan program stru nog usavršavanja 
do listopada 2006., ustrojiti evidenci-
ju, izraditi pisana pravila i osigurati 
odgovaraju e prostore za programe 
stru nog usavršavanja. Isto tako mo-
ra do po etka rujna izraditi detaljan 
program stru nog obrazovanja za 
razdoblje od 1. listopada 2006. do 1. 
listopada 2007. 

U nastavku izvještaja govori se o 
tome kako je kona no proradila web 
stranica Razreda inženjera gra evi-
narstva, a sada se radi na njezinoj 
engleskoj i njema koj verziji. 

Rebalans prihoda i rashoda u 2005. 
s planom prihoda za 2006. donesen 
je na 8. izvanrednoj sjednici koja je 
održana dopisnim putem. To je u i-
njeno zbog toga što je Komora od-
lu ila da plan prihoda i rashoda u 
2006. donese na kraju godine. Pret-
hodno su se morale održati i sjedni-
ce pojedinih razreda, pa je odlu eno
da se o tom problemu izjašnjavanje 
provede pisanim izjašnjavanjem. 
Ujedno se razmatra mogu nost da se 
ubudu e skupštine Komore i sjedni-
ce Razreda održavaju krajem godine 
kada se rade svi financijski planovi i 
izvještaji. 

Za izradu propisa i pravilnika poku-
šava se uspostaviti partnerski odnos 
s nadležnim ministarstvom i držav-
nom upravom. Stoga je Razred pre-
uzeo djelomi no financiranje izrade 
prijedloga propisa i pravilnika iz pod-
ru ja gra evinarstva. U 2005. izra ena 
je radna verzija Pravilnika o promat-
ranju brana, Pravilnika o promatra-
nju akumulacijskih jezera i Pravilni-
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ka o rušenju brana, a u 2006. predvi-
a se izrada još nekih pravilnika. 

Odbor je radio i na osnivanju pod-
ru nih odbora radi boljeg ostvariva-
nja kontakta s lanstvom. Po etkom 
svibnja 2006. osnovan je Podru ni 
odbor Razreda inženjera gra evinar-
stva u Osijeku, a u planu je osniva-
nje Podru nog odbora u Dubrovniku. 
Problem prostora Komore u protek-
lom razdoblju nije riješen, pa je sto-
ga na Upravnom odboru Komore 
odlu eno da razredi mogu samostal-
no kupovati poslovni prostor, ali to 
se može u initi samo gotovinom bez 
ulaženja u bilo kakva zaduženja. 
U proteklom je razdoblju Razred in-
ženjera gra evinarstva financirao 
izlaženje jednog broja asopisa Gra-

evinar, a jednokratnim je naknada-
ma potpomogao tiskanje šest stru nih 
knjiga. 
U izvještaju je bilo govora i o sporu 
s Razredom inženjera strojarstva oko 
njihova zahtjeva da dobiju pravo 
projektiranja i nadzora nad eli nim 
konstrukcijama. To razred inženjera 
gra evinarstva ne prihva a jer drži 
da diplomirani inženjeri strojarstva 
obrazovanjem ne stje u sposobnost 

za obavljanje takvih stru nih poslo-
va, ali je ponudio da se inženjerima 
strojarstva koji su se s vremenom 
afirmirali u projektiranju i nadzoru 
eli nih konstrukcija izdaju dopuns-

ka ovlaštenja.  

U izvještaju je bilo govora i o orga-
nizaciji Dana ovlaštenih inženjera 
gra evinarstva te o predstoje oj re-
organizaciji Komore u kojoj e se 
razredi podijeliti u posebne komore 
i dobiti status pravne osobe. 

U nastavku je u cijelosti prihva en 
izvještaj o radu Odbora Razreda, iz-
vještaj o radu Odbora za upis, izvje-
štaj o radu Odbora za zakonodavst-
vo i regulativu, izvještaj o radu Od-
bora za me unarodnu suradnju, izv-
ještaj o radu stegovnih tijela Komo-
re te izvještaji o radu podru nih od-
bora Razreda u Varaždinu, Rijeci i 
Splitu. Tako er je prihva en i izvještaj 
o prihodima i rashodima za razdoblje 
od 1. sije nja do 31 prosinca 2005. 
U nastavku su prihva eni i programi 
rada Odbora razreda za razdoblje od 
lipnja 2006. do lipnja 2007., a prih-
va en je i program rada Odbora za 
me unarodnu suradnju. Prihva eni
su programi rada podru nih odbora 

u Varaždinu, Rijeci, Splitu i Osije-
ku, a prihva en je i prijedlog za os-
nivanje Podru nog odbora razreda u 
Dubrovniku, 

Prihva eni su prijedlozi koje Razred 
inženjera gra evinarstva upu uje 
Skupštini Komore. Rije  o prihva a-
nju visine lanarine i upisnine iz 
prošle godine (1800 i 1000 kuna) i 
istoj svoti (30 posto) koju e Razred 
izdvajati za redovito poslovanje 
Komore. 

Slijedila su razrješenja i izbori dvaju 
lanova Odbora Razreda. Iz lanstva 

Odbora razriješeni su Boro Brni ,
dipl. ing. gra . i Aleksandar Marko-
vi , dipl. ing. gra ., a na njihovo su 
mjesto izabrani Miodrag Furdin, 
dipl. ing. gra ., i Rene Lustig, dipl. 
ing. gra . Podržan je i prijedlog da 
se prof. dr. sc. Petar ukan, sadašnji 
predsjednik Komore, izabere za 
dopredsjednika Komore u razdoblju 
od 2006. do 2007. godine. Na kraju 
su izabrani i novi lanovi Skupštine 
Komore, do isteka mandata 2007., 
izabrana tri predstavnika Razreda. 
To su: Zvonimir Sever, dipl. ing. gra ., 
Boro Brki , dipl. ing. gra . i Alek-
sandar Markovi , dipl. ing. gra .

B. N.


